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MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Val 202 vas je izbral za ime tedna in zmagali ste. Verjetno veste, 
predlagali smo vas zaradi uspešnega vodenja Evropske unije, zato vam lahko čestitamo. Nedvomno 
bomo ostali prva nova članica, ki je prevzela to breme, torej zapisani v zgodovino Evropske unije. Poleg 
tega, da smo bili prvi, kaj je še vredno zgodovinskega zapisa? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Dober dan, lep pozdrav vsem poslušalkam in poslušalcem. 
Najprej hvala vsem, ki so pripomogli k temu izboru. Nisem sicer poslušal teh komentarjev, zato ne 
morem biti bolj podroben, ampak verjamem, da je polletno predsedovanje Slovenije Evropski uniji in 
premiki, ki smo jih v tem času dosegli, prispevalo k temu, da Slovenci razmišljamo malo širše, nekoliko 
bolj evropsko, in da se zavedamo tudi nekaterih neposrednih koristi, ki jih je ta čas prinesel za 
Slovenijo.  
 
To je bil velik izziv. Nekaj tisoč ljudi, ki je bilo neposredno vpeto v odgovarjanje nanj, je vložilo ogromno 
naporov za isto plačo in vsi si zaslužijo pohvalo. Mislim pa, da si tudi državljanke in državljani zaslužijo 
zahvalo za razumevanje, kajti bilo je kar nekaj obremenitev, še posebej ob nekaterih obiskih, na cestah, 
vnaprej smo skušali to čim bolj omejiti tudi z lokacijo večine najodgovornejših ali pa najtežjih sestankov 
na Brdu, tako da večje prometnice dalj časa niso bile obremenjene. Ampak vendarle - vsako 
predsedovanje je obremenitev tudi za državljane v tem smislu in mislim, da smo tukaj naleteli na veliko 
razumevanje. Pohvalo pa zaslužijo tudi policistke in policisti, ki so izvajali varovanje in tudi skrbeli, da bi 
bili ti zamaški ali zastoji čim manjši in seveda za to, da se zagotovi varnost, ki je bila zelo pomembna.  
 
Slovenijo so si deset tisoči, ki so nas obiskali v zadnjega pol leta zapomnili ne samo po naravnih 
lepotah, ki jih je vsak omenil, ampak tudi po tem, da so se počutili povsem varno in to je največje 
priznanje. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Postali smo velik kos nebes. Včeraj ste v intervjuju na Pop Tv dejali, 
da se vam po predsedovanju Evropske unije zdijo problemi v Sloveniji precej manjši. Nam lahko podate 
kakšen primer problema, ki je zdaj manjši, kot se je zdel? Inflacija bržkone ne. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Kar se tiče inflacije, to je skupen evropski problem, in odkar 
smo v evro območju, Slovenija nima več možnosti, da vodi lastno monetarno politiko. Inflacija je 
monetarni pojav in proti inflaciji se skupaj borimo v okviru oziroma z ukrepi Evropske centralne banke. 
Eden od teh ukrepov je bil sprejet nedavno. Kar se tiče fiskalne politike, ki pa je v rokah vlade, pa je ta 
vlada s tem, ko je odpravila proračunski primanjkljaj, pravzaprav naredila največ, kar lahko na tem 
področju vlada naredi.  
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Seveda pa smo na področju sociale skušali pomagati tistim, ki so najbolj prizadeti, ker inflacija ne 
prizadane vse enako, ampak najbolj tiste, ki imajo najnižje dohodke in tem smo skušali pomagati.  
 
Kar se tiče pa osnove oziroma bistva vprašanja, ki ste ga postavili, pa je bil moj komentar namenjen 
dejstvu, da ima Evropska unija v 27-tih državah članicah izjemno bogastvo dobrih praks. V Evropski 
uniji ni področja, ki v eni od držav članic ne bi bil dobro urejen. Ponekod je to razvoj, raziskave, trg dela, 
prometna politika, javni prevozi, skratka ni vprašanja, ki ga je pač potrebno urediti, in ki je pomembno 
za življenje državljank in državljanov, kjer ne bi mogli najti nekega dobrega zgleda v Evropi oziroma v 
državah članicah. V času, ko smo vodili Evropsko unijo, smo imeli priložnost srečati takšne dobre 
prakse, videti, kako je drugje to urejeno, kako se to rešuje. Mnoge rešitve, ki nam prej niso bile znane, 
so nam zdaj znane in to je velik zaklad znanja, ki je bil nabran v zadnjega pol leta in ki ga lahko v 
prihodnje dobro uporabimo. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Še eno evropsko vprašanje. Evropa nas je torej pohvalila, a že prvi 
dan po koncu predsedovanja smo v Evropo poslali manj dobro novico, to so vinjete. Se vam ne zdi, da 
kvarijo ugled Slovenije? Pošten do tujcev ta sistem vinjet pač ni. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: To vprašanje bi bilo umestno, če bi bili mi edini, ki bi imeli 
vinjete, vendar nismo edini. Obstaja tudi evropska država, ki ima enega največjih turističnih prilivov in ki 
ima samo letne vinjete, pri nas so tudi polletne. Cena polletne vinjete v Sloveniji je manjša kot pa je 
cena tranzita skozi sosednjo državo. Tako da so te pritožbe nekoliko za las privlečene in so tudi v veliki 
meri spodbujene nasprotovanju, ki so prišla iz Slovenije, še predvsem s strani lobijev, ki so imeli velike 
koristi od prejšnjega načina cestninjenja. Drugače pa je vinjeta način pobiranja cestnine, ki je 
uveljavljen v številnih evropskih državah. Poleg tega je to začasen način, ker s funkcioniranjem 
satelitskega sistema v prihodnjem letu za tovornjake in potem za osebne avtomobile bomo prešli na 
tovrsten sistem cestninjenja. Tako da to ni kakšen velik problem, še posebej pa je nekorektno, da se 
pritožujejo tisti, ki imajo v sosednjih državah bistveno dražje cestnine. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Gospod premier, zdaj se boste lahko končno pripravili tudi na 
volitve. Namigovanja na iskanje strokovne podpore v tujini so potihnila. Skrivnost pa ni, da za zmago 
ponavadi stoji tudi dobra stroka, na zadnjih hrvaških volitvah je levici kazalo dobro, zmagala je HDZ, 
katere kampanjo je vodil P.J. Mara. Kakšna je vloga komunikološke stroke ali pa spin doktorjev po 
vašem mnenju? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Mi nikoli nismo najemali tovrstne strokovne pomoči od zunaj, 
zanesemo se na domače znanje. Dvomimo, da tisti, ki so svetovali Hillary Clinton v ameriški 
predsedniški kampanji, lahko kaj veliko prispevajo k razumevanju ali pa k boljšemu posredovanju 
predlogov v Sloveniji. Enostavno gre za nekaj, kar se mi zdi, da se ne da uvoziti. In tisti, ki se res 
zanaša na tuje svetovalce - marsikdo najame tuje svetovalce zato, da si popravi imidž in da si na ta 
način nabere neke prednosti v tem smislu, da kdo reče: »No, ta ima pa tako dobrega svetovalca, da 
vse to, kar dela, ne more biti slabo«. Vendar je te naivnosti čedalje manj in mislim, da se je treba v 
Sloveniji v tem času pred volitvami soočiti predvsem na razvojnih temah in primerjati rešitve, ki jih imajo 
tisti, ki bomo šli, ali pa, ki jih imamo tisti, ki bomo šli na volitve, v zvezi s slovensko prihodnostjo. Ob tem 
pa seveda tudi stehtati to, kar je kdo naredil v preteklosti. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Mogoče pa se zgodi enako kot v Združenih državah Amerike, da 
potem ekipa Hillary Clinton podpre svojega protikandidata, to bi bili potem pa vi. To se verjetno ne bo 
zgodilo. Še eno vprašanje … 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, to primerjavo ste vi naredili malo na hitro. Kar se tiče nas, 
je SDS odprta za sodelovanje z vsemi, nikogar ne izključujemo, želimo voditi povezovalno politiko. Smo 
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pa nekoliko presenečeni in obžalujemo, da marsikdo drug, ki se podaja na volitve z visokimi obljubami, 
vnaprej izključuje sodelovanje z drugimi, kar se mi zdi, da nekako ne sodi v 21. stoletje in je to recidiv 
nekega razrednega boja in miselnosti preteklosti. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Torej je bilo vendarle aktualno. Spraševali smo še eno vprašanje o 
volitvah vašega kolega ministra za upravo, ki je bil sogovornik prejšnji teden. Zdaj vemo, da jeseni ne 
bo elektronskih volitev, ali res še nismo zreli za to? Verjamem, da bi bila tudi referendumska udeležba 
boljša. Spomnimo samo na zadnji referendum. Torej, govorimo o elektronskih volitvah. Vi takšno 
priložnost podpirate? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Zagotovo bo prihodnost prinesla tudi to možnost, tudi v 
Sloveniji. Vendar če pogledamo naokrog, recimo samo po Evropi, vidimo, da ima to možnost zaenkrat 
Estonija, da je to možnost uporabi zelo nizek odstotek volivcev, in da večina držav, ki razmišlja o teh 
poskusih, razmišlja o tem, da bi najprej opravili poskus na lokalnih volitvah.  
 
Gre za neko novost, do katere so ljudje večinoma zelo skeptični in bi bila velika napaka, če bi to uvedli 
kot sistem takoj, brez nekih poskusov. Mislim da bomo šli tudi v Sloveniji po tej poti previdnih korakov, 
zato da se vzpostavi tudi neko zaupanje, ki je zelo pomembno, ko gre za način glasovanja. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Mogoče bi lahko tudi tu Evropi kazali pot? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne, to težko, ker v vsakem primeru ne bomo prvi. Kot že 
rečeno, obstajajo države članice Evropske unije, ki so že naredile te prve korake. Vendar pa bi 
zagotovo veljalo biti med prvimi, ampak s postopnimi koraki. 
 
MATEJ PRAPROTNIK (VAL 202): Razumem. Torej predsednik vlade, gospod Janša, iskrene  čestitke, 
da ste postali ime tedna na Valu 202. Prihodnji teden bi vas prosili, da sodelujete tudi v naši dobrodelni 
akciji, kar ime tedna je. Če boste le imeli čas, vas bomo prosili, da sodelujete v glasovanju za novo ime 
prihodnjega tedna. Danes pa hvala za vaš čas in uspešen teden. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala za vabilo. Hvala še enkrat vsem, ki so glasovali zame in 
lep teden vsem. 
 
 
 
 


